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Onderwerp 
Raadsinformatiebrief ontwikkelingen bij gemeenschappelijke regelingen 3e kwartaal 2023 
 
Inleiding/aanleiding 
In deze raadsinformatiebrief informeren we de raad zoals afgesproken over de relevante 
ontwikkelingen bij de gemeenschappelijke regelingen die hebben plaatsgevonden in het 
derde kwartaal van 2023.  
In de periode tussen de laatste RIB en deze heeft de raad ook diverse informatiebrieven 
(ingekomen stukken) ontvangen direct vanuit een aantal GR-en zelf, hierin zien we een 
positieve ontwikkeling dat steeds meer GR-en actiever de deelnemers informeren over de 
lopende ontwikkelingen. Indien er geen aanvullende ontwikkelingen te vermelden zijn 
buiten de binnengekomen informatiebrief van de GR zelf, verwijzen we in deze RIB naar 
betreffend stuk. 
In de bijlage hebben we een overzicht opgenomen van de bestuurlijke vergaderdata bij 
de gemeenschappelijke regelingen en de gemeentelijke deelname aan deze 
vergaderingen. 
 
Ontwikkelingen gemeenschappelijke regelingen 
 
Belastingsamenwerking Gemeenten en Waterschappen (BsGW) 
Wet herwaardering proceskosten 
Er ligt een wetsvoorstel ter behandeling (Wet herwaardering proceskostenvergoedingen 
WOZ) die het aantal WOZ-bezwaren van no-cure-no-pay bureaus (ncnp) moet beperken. 
Als de Tweede Kamer eind oktober instemt met het wetsvoorstel wordt vanaf 2024 de 
proceskostenvergoeding in WOZ- procedures met 75% teruggebracht. Ook zal de 
proceskostenvergoeding rechtstreeks uitbetaald worden aan de huiseigenaar, dat maakt 
het voor de ncnp-bureaus veel minder aantrekkelijk om bezwaar aan te tekenen tegen de 
WOZ-beschikkingen.  
 
Bestuursrapportage 2e kwartaal 2023 
Het verwachte rekeningresultaat conform de bestuursrapportage 2e kwartaal bedraagt  
€ 2.720.000 negatief. Hiervan zal ongeveer € 200.000 voor rekening van de gemeente 
Heerlen komen.  
 
Het verwachte negatieve resultaat is geheel toe te schrijven aan de extra WOZ bezwaren 
en de daarmee samenhangende extra uitvoerings- en proceskosten. In totaliteit telt 
BsGW in 2023, 2,7 keer zoveel bezwaren dan in 2022. Door de Waarderingskamer is 
bevestigd dat dit in lijn is met het landelijk beeld. De stortvloed aan bezwaren in 2023 
laat zich met name verklaren door:  

Registratienummer:

63447
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• De ongekend hoge WOZ-waarde op de peildatum 1 januari 2022 in combinatie met de 
relatieve daling van de verkoopprijzen op de aanslagdatum in februari 2023;  

• De zeer intensieve reclamecampagnes van de NCNP-bedrijven;  
• Het versterkende effect van de inflatie en de hoge energieprijzen.  
 
Gemeentelijke Gezondheidsdienst Zuid-Limburg (GGD-ZL) 
De GGD Zuid Limburg houdt gemeenten middels raadsinformatiebrieven op de hoogte 
van de laatste ontwikkelingen. In het derde kwartaal zijn de volgende 
raadsinformatiebrieven verstuurd: 
• 13 juli: Versteviging infectieziektebestrijding en pandemische paraatheid 
• 28 september: Uitstel regionaal gezondheidsbeleid 
 
Het Gegevenshuis 
Op dinsdagavond 5 september 2023 werd een raadsinformatieavond georganiseerd door 
Het Gegevenshuis in hun kantoor, het voormalige gemeentehuis van Schaesberg. Vanuit 
de Commissievergadering Economie, Bestuur en Financiën was een verzoek hiervoor 
ingediend. 
Het animo was wat beperkt, maar de bijeenkomst is succesvol verlopen. De aanwezige 
raadsleden hebben door de getoonde presentaties, vele voorbeelden van hetgeen Het 
Gegevenshuis kan leveren en de beantwoording van hun vragen een beter beeld 
gekregen van de wijze waarop Het Gegevenshuis haar deelnemers kan ontzorgen en op 
een innovatieve wijze met geo-informatie bezig is.  
 
Kredietbank Limburg (KBL) 
Vanwege het besluit van de gemeente Heerlen om per 1-1-2024 uit de 
gemeenschappelijke regeling Kredietbank Limburg te treden, is meermaals een 
raadsinformatiebrief naar de raad verzonden. Deze brieven bieden de raad inzicht in het 
uittredingsproces. In de laatste week van oktober 2023 zal de gemeenteraad wederom 
worden geïnformeerd over de stand van zaken.     
 
Omnibuzz 
Geen relevante ontwikkelingen voor het derde kwartaal te melden. 
 
Historisch Centrum Limburg (HCL) 
Toetredingstraject Parkstad gemeenten en Waterschap tot de gemeenschappelijk regeling 
Historische Centrum Limburg 
De gemeente Heerlen maakt sinds 2020  gebruik van de diensten van het Historisch 
Centrum Limburg (HCL, voorheen Rijckheyt) Dat betekent dat de Heerlense 
archiefbescheiden die ouder zijn dan twintig jaar worden beheerd in de Christus Koning 
Kerk en daar voor iedereen te raadplegen zijn. Daarnaast houdt een team van 
gemeentearchivarissen en archiefinspecteurs toezicht op de archieven die niet zijn 
overgebracht. 
Het HCL is op dit moment een gemeenschappelijke regeling van de gemeente Maastricht, 
de gemeente Heerlen en de rijksoverheid. Het kabinet is van plan om met ingang van 1 
januari 2025 de Archiefwet te wijzigen en uit de gemeenschappelijke regeling te treden. 
Daarmee ontstaat voor alle organisaties die gebruik maken van de diensten van het HCL, 
de mogelijkheid om toe te treden tot de aangepaste gemeenschappelijke regeling. In dit 
stuk belichten we het belang van adequaat en deskundig archiefbeheer toe en beschrijven 
de gevolgen van wel of niet toetreden tot de regeling.   
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Het belang van archieven  
Elke gemeente maakt en ontvangt elk jaar tienduizenden documenten, emailberichten, 
brieven, notulen van ambtelijk en bestuurlijk overleg, WMO-formulieren, 
subsidiebeschikkingen, collegebesluiten, de website, ruimtelijk plannen, deze 
raadsinformatiebrief en de opnames van uw raadsvergadering zijn enkele voorbeelden. 
Nadat deze documenten voor hun oorspronkelijke doel zijn gebruikt, kunnen ze na 
verloop van tijd onbruikbaar worden. Bijvoorbeeld omdat ze onvindbaar of onleesbaar 
zijn. Dat is zonde, want veel van deze informatie kan nog van waarde zijn voor 
toekomstig gebruik. Daarom worden de afgehandelde documenten zodanig beheerd dat 
deze ook in de toekomst nog bruikbaar zijn voor verschillende doelen. Dit noemen we 
archiveren. 
 
Voor overheidsorganisaties zijn de belangrijkste redenen om hun informatie te 
archiveren: 
Overheidstaken uitvoeren  
Informatie die voor een bepaald doel is vastgelegd, wordt vaak nog een keer gebruikt bij 
het uitvoeren van andere overheidstaken. Zo worden bouwtekeningen gebruikt bij het 
onderhoud van bouwwerken en  gegevens over woningbezit bij het opsporen van 
uitkeringsfraude. 
Verantwoording afleggen  
Uit gearchiveerde documenten is te herleiden wat een overheidsinstantie heeft gedaan en 
wat de redenen daarvoor waren. Informatie uit documenten wordt door 
volksvertegenwoordigers en journalisten opgevraagd om het functioneren van de 
overheid te controleren. Dat beperkt zich anno 2023 al lang niet meer tot formele, 
vastgestelde en ondertekende documenten. Ook SMS’jes, appjes en gebruikte algoritmes 
hebben recentelijk een rol gespeeld in af te leggen verantwoording.  
Rechtszekerheid 
De eigen organisatie maar ook burgers en bedrijven hebben documenten nodig als ze een 
beroep willen doen op hun rechten of gewezen worden op hun plichten. Om vast te stellen 
welke rechten ze op een bepaald moment hadden. Of om te bewijzen wat er in het 
verleden is gebeurd. Zo bewijst die oude webpagina van de gemeente dat de aanvrager 
wél recht had op een subsidie toen hij die aanvroeg en dat de voorwaarden pas daarna 
aangepast zijn. Toont een dossier aan dat een burger of bedrijf al dan niet rechtmatig is 
behandeld. En laat de vergunning zien dat de huiseigenaar dat bouwwerk daar wel 
degelijk  of juist niet mocht plaatsen.   
Onderzoek mogelijk maken 
Archieven zijn een rijke bron voor het doen van wetenschappelijk onderzoek. Daarnaast 
kunnen deze archieven voor sommige mensen een waardevolle getuigenis zijn van hun 
geschiedenis en identiteit. Zij maken daar gebruik van om hun verleden te (leren) kennen 
en het heden te begrijpen. En het kan recht doen aan wat mensen en/of hun familie is 
aangedaan.   
 
Archiefwet 
De huidige wet wordt vervangen door een nieuwe Archiefwet. Elke overheidsorganisatie 
is, na inwerkingtreding van deze wet, verplicht te beschikken over een archivaris die 
toezicht houdt op het niet-overgebrachte archief en verantwoordelijk is voor het 
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overgebrachte archief beheert en beschikbaar stelt. Het HCL levert de gemeentearchivaris 
van de gemeente Heerlen. De termijn waarop archieven overgebracht moeten zijn, wordt 
teruggebracht van 20 naar 10 jaar. Hierdoor hebben de overgebrachte openbare 
archieven een hogere actualiteitswaarde en zal de maatschappelijke vraag naar 
beschikbaarstelling waarschijnlijk toenemen.  
 
Digitalisering 
Een andere factor die meespeelt in het veranderende speelveld van archieven is de 
toegenomen digitalisering. Tegenwoordig is vrijwel alle overheidsinformatie digitaal van 
aard. Het vindbaar, beschikbaar, leesbaar en betrouwbaar houden van digitale informatie 
vergt weer totaal andere bewaaromstandigheden, andere kennis en andere systemen dan 
dat het geval is bij papier. Zo moet er rekening gehouden worden met  veranderingen in 
techniek (bijvoorbeeld veroudering van bestandsformaten, software of informatiedragers) 
en veranderingen van informatiesystemen, maar ook met veranderingen in organisaties 
en wetten. Digitale archieven dienen in een goed geregisseerd samenspel van organisatie, 
soft- en hardware, ter zake kundig personeel en beheersmaatregelen beheerd te worden 
om het risico op informatieverlies tot een minimum te beperken.  
 
Samenwerking loont 
De zorg voor het overheidsgeheugen is een operationeel, maar ook tamelijk complex 
proces. Er is kennis nodig van zowel eeuwenoude archieven als van digitale ruimtelijke 
plannen en gearchiveerde websites. De oude papieren raadsnotulen uit 1812 moeten in 
optimale bewaaromstandigheden beheerd worden maar datzelfde geldt voor de 
videotulen van de raadsvergaderingen van verleden jaar. Er is kennis nodig van zowel 
oude en actuele wetgeving, institutionele ontwikkelingen en daarnaast dient ingespeeld te 
worden op veranderende maatschappelijke behoeften. Elke afzonderlijke 
overheidsorganisatie staat voor de opdracht hier invulling aan te geven: investeren in 
personeel, een gebouw en techniek om te kunnen voldoen aan de wettelijke eisen die 
hiervoor gelden. Samenwerking op dit gebied loont, zeker in een tijdsgewricht waar 
sprake is van krapte op de arbeidsmarkt en hoge huisvestings- en energiekosten.  
 
Historisch Centrum Limburg (HCL) 
De gemeenschappelijke regeling HCL beheert overgebrachte archieven, stelt deze 
beschikbaar én houdt toezicht op het beheer van niet-overgebrachte archieven. De 
regeling doet dit voor 14 gemeenten, het waterschap Limburg en een/voor 10 tal Zuid-
Limburgse gemeenschappelijke regelingen. De huidige gemeenschappelijke regeling 
bestaat uit de gemeenten Heerlen en Maastricht. De overige organisaties nemen diensten, 
geheel of gedeeltelijk, af van het HCL middels zogenaamde 
dienstverleningsovereenkomsten. Met de aanstaande wijziging van de Archiefwet kunnen 
andere gemeenten ook deelnemer worden in de GR HCL 
 
Toetreding 
Het college is positief inzake de mogelijke toetreding van de 11 organisaties als partners 
tot de GR HCL. Op 2 juli 2024 organiseert het HCL voor de leden van de gemeenteraad 
van de organisaties die reeds aan de regeling deelnemen en voor de leden van de 
gemeenteraad/algemeen bestuur van de organisaties die overwegen om toe te treden een 
informatiebijeenkomst. De locatie is afhankelijk van het aantal aanmeldingen en zal nog 
tijdig bekend gemaakt worden via de daarvoor geijkte kanalen.  
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Toetredingstraject. 
Het besluitvormingstraject dat doorlopen moet worden bij toetreding kent een aantal 
momenten die omwille van het aantal partijen, 15 in totaal, een strak omlijnde planning. 
Deze voorgenomen planning ziet er als volgt uit. 
• Zienswijze op tekst GR HCL door Gemeenteraad / Algemeen Bestuur. (November 

2024 – februari 2025) 
• Verwerken resultaat zienswijze. (Februari – Juni 2025) 
• Toestemmingsprocedure wijziging / toetreding tot GR HCL Gemeenteraden /Algemeen 

Bestuur. (Juli – Oktober 2025) 
• Besluit toetreding tot GR HCL door college /Dagelijks Bestuur. (November – december 

2025) 
• Toetreding / inwerkingtreding nieuwe Archiefwet (1-1-2026) 
 
Regionaal Uitvoeringsdienst Zuid-Limburg (RUD-ZL) 
In 2023 heeft er veelvoudig overleg plaatsgevonden tussen de gemeente Heerlen en de RUD-ZL. De 
raad is hierover op verschillende momenten geïnformeerd, o.a. naar aanleiding van de 
ontwerpbegroting voor 2024 van de RUD-ZL. 
De aanleiding om met de RUD-ZL in gesprek te gaan was drieledig. Deze worden hieronder kort 
toegelicht. 
  
Planning vs. realisatie werkprogramma 
Over meerdere jaren blijkt de RUD-ZL het werkprogramma slechts ten dele te realiseren. De 
verslaglegging is niet transparant waardoor het zeer lastig is om te beoordelen in hoeverre de RUD-ZL 
invulling geeft aan de taken die zij namens de gemeente Heerlen uitvoert. Omdat de gemeente 
Heerlen bevoegd gezag is voor de uitvoering van die taken leidt dit tot een inhoudelijk en bestuurlijk 
risico (voorbeeld: bedrijven worden minder vaak gecontroleerd dan gepland; dat brengt risico’s met 
zich meer). Voor 2023 en verder heeft dit geleid tot een bijstelling van het werkprogramma en de 
bijdrage aan de RUD-ZL. In de tweede rapportage over de eerste 8 maanden van 2023 geeft de RUD-
ZL aan circa 8% achter te lopen op het (reeds bijgestelde) werkprogramma voor 2023. 
  
Interpretatie wijzigingen takenpakket en de omvang daarvan 
Een terugkerend thema is discussie over de wijze waarop het takenpakket van de RUD-ZL uitgelegd 
moet worden. Mede door de aanstaande inwerkingtreding van de Omgevingswet vindt er (mogelijk) 
verschuiving van taken plaats. Voorbeeld: het verschuiven van de bodemtaak van de provincie naar de 
gemeenten. Dergelijke wijzigingen leiden zonder uitzondering tot discussie met de RUD-ZL over de 
breedte van de taak, de benodigde capaciteit voor de uitvoering van de taak en de financiering van de 
taak. Als gemeente Heerlen zijn we hier kritisch op. Zo zorgen we ervoor dat de bijdrage aan de RUD-
ZL in verhouding staat tot de geleverde diensten én dat onze bijdrage ten goede komt aan onze 
gemeente.  
  
Toekomstontwikkeling RUD-ZL 
De RUD-ZL denkt al een aantal jaren na over de wijze waarop zij zich wil ontwikkelen. Uit presentaties 
en stukken concluderen wij dat de RUD-ZL zich graag ziet groeien tot een volwaardige 
omgevingsdienst die méér dan de basistaken uitvoert voor de opdrachtgevers. Als gemeente Heerlen 
zijn wij er niet van overtuigd dat dit de meest wenselijke ontwikkelingsrichting is. Dit wordt ondersteund 
door interviews die gehouden zijn met de deelnemers en door de uitkomst van een 
ambtelijk/bestuurlijke conferentie in oktober. Er bleken grote verschillen te zijn in de behoeftes van de 
opdrachtgevers. Waar de ene deelnemer graag het volledige VTH-takenpakket inclusief advisering 
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uitgevoerd ziet worden, zijn andere deelnemers (w.o. de gemeente Heerlen) van mening dat de RUD-
ZL zich vooralsnog dient te beperken tot een goede uitvoering van het wettelijk voorgeschreven 
basistakenpakket. Ook zien wij een rol voor de gemeente Heerlen in de regio, gezien de specifieke 
opgaves die we kennen in de Parkstadregio en de directe omgeving daarvan. 
  
Een en ander staat op gespannen voet vanwege de kwaliteitscriteria die gelden voor de 
omgevingsdiensten. Hierin is vastgelegd dat de omgevingsdiensten moeten voldoen aan criteria als 
minimale omzet, minimaal percentage medewerkers in dienst. De RUD-ZL voldoet, net zoals veel 
omgevingsdiensten in de rest van het land, niet aan de criteria. April 2024 moet er een plan van 
aanpak liggen waarin de omgevingsdiensten die niet voldoen aangeven hoe ze binnen 2 jaar wel 
voldoen. De RUD-ZL lijkt hiervoor in te zetten op uitbreiding van het takenpakket. Gezien de lopende 
discussie over de omvang van het takenpakket ligt het echter meer voor de hand om kritisch te bezien 
of het houdbaar is om binnen één provincie twee omgevingsdiensten (RUD Zuid-Limburg en RUD 
Limburg-Noord) in stand te houden. 
 
Reinigingsdiensten RD4 
Het bestuur heeft de heer R. Wetzels per 1 oktober benoemd tot de nieuwe 
secretaris/directeur van de GR Reinigingsdiensten Rd4 en directeur van de NV 
Reinigingsdiensten RD4 en naar aanleiding van de positieve zienswijzen van de raden 
ingestemd met de begroting 2024. Ook gaat het bestuur akkoord met de aankoop van het 
grondstoffenpark Schinnen in de gemeente Beekdaelen.  
  
Het bestuur heeft kennis genomen van de halfjaar cijfers. Met name de organisatiekosten 
zijn door de aanpassingen in de CAO ruim boven begroting. De verwerkingskosten vallen 
in de halfjaarcijfers fors lager uit ten opzichte van de begroting. Een prognose voor het 
tweede halfjaar is moeilijk te geven in een onzekere tijd. Inschatting is dat de omzet en 
de verwerkingskosten minder positief zullen verlopen dan in het eerste halfjaar. 
 
Stadsregio Parkstad Limburg- De Bestuurscommissie Economie & Toerisme 
De Bestuurscommissie is verantwoordelijk voor het ontwikkelen en uitvoeren van 
(bovengemeentelijke) beleidsvisies op het vlak van economie en toerisme. Ook geeft de 
Bestuurscommissie input voor het (ruimtelijk) economisch / toeristisch beleid op 
provinciale en Zuid-Limburgse schaal. Deze Bestuurscommissie wordt ambtelijk 
voorbereid en de portefeuillehouder Economie en Toerisme Heerlen zit deze commissie 
voor.  
 
Regionale Economische Analyse 
Naar aanleiding van besluitvorming van de BC E&T op 1 december 2022 is opdracht 
verstrekt aan het consortium ‘Dialogic / bureau Louter’ voor een regionale economische 
analyse Parkstad Limburg. De regionale economische analyse Parkstad Limburg is 
inmiddels vastgesteld als uitgangspunt voor een economische kansenagenda gericht op 
uitvoering. Vervolgens is door de Bestuurscommissie opdracht gegeven om een 
procesvoorstel voor te leggen voor hoe te komen tot een economische kansenagenda, 
waarin ten minste aandacht is voor: 
• Het verbeteren van de kracht van het regionale MKB; 
• Het verankeren van, en inhoudelijk vormgeven van de publiek-private samen-wer   

king ‘Medlands Parkstad’ (medtech); 
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• Het doorontwikkelen van de Brightlands Smart Services Campus incl. de finan-cieel-
administratieve sector als geheel; 

• De wijze waarop het proces met de zorgsector kan worden gestart; 
• Het positioneren van het reeds bestaande gezamenlijk toeristisch beleid tot deze 

economische kansenagenda. 
 
Medlands Parkstad (medtech) – als uitwerking van de regionale economische analyse 
In het verlengde van de definitieve regionale economische analyse Parkstad Limburg, 
heeft de BC o.a. besloten om de medtech-sector te benoemen tot één van de 
economische speerpunten in Parkstad Limburg. Het beoogd effect is het komen tot een 
meerjarige publiek-private samenwerking en agenda/programma ter versterking van de 
medtech in de regio Parkstad en daarmee de regionale economie, waarbij het 
aantrekkelijk zijn voor talent leidend is.   
 
Toerisme 
In de bestuurscommissie is de stand van zaken toeristische campagne ‘Dit is Parkstad’ 
besproken. Verder is het uitvoeringsprogramma ‘Vrijetijdseconomie Zuid-Limburg’ en het 
project ‘toeristische datahub Limburg’ ter kennisgeving behandeld. 
 
Stadsregio Parkstad Limburg- De Bestuurscommissie Duurzaamheid 
Vanuit de bestuurscommissie duurzaamheid is gedurende de eerste helft van 2023 
gewerkt aan een onderzoek naar het opzetten van een regionaal duurzaam 
energiebedrijf, grootschalige opwek, het verduurzamen van bedrijven, het opstellen van 
een informatieve website www.parkstadverduurzaamt.nl, de evaluatie van PALET 3.0, de 
invulling van de warmtetransitie en de kaders voor circulariteit. Hieronder wordt per 
onderdeel kort ingegaan wat de actuele stand van zaken is:  
 
Regionaal Duurzaam Energiebedrijf  
Gemeenten en energiecoöperaties hebben samen belangrijke stappen gezet om te komen 
tot Publiek-Coöperatief Energiebedrijf Parkstad. Binnen alle colleges van Parkstad heeft er 
positieve besluitvorming plaats gevonden over de werving van 3 fte voor de 
‘kwartiermakersfase’ van de oprichting van een regionaal energiebedrijf. De inrichting en 
de governance-structuur wordt verwacht in het najaar 2023/begin 2024. 
 
Grootschalige opwek 
Er wordt gewerkt aan voortzetting van projecten met betrekking tot  
(grensoverschrijdende) opwek en hernieuwbare energie (wind & zon). Het vertrek van de 
regionale medewerker grootschalige opwek heeft voor een (tijdelijke) stop gezorgd van 
een vijftal pilots in de zeven Parkstadgemeenten. Verwacht wordt dat in het najaar van 
2023 hier weer mee verder kan worden gegaan.    
 
Verduurzamen bedrijven 
Samen met de WoonWijzerWinkel Limburg wordt een voorstel uitgewerkt om 
verduurzaming van bedrijven aan takenpakket toe te voegen. Ook w wordt het najaar van 
2023 wordt in samenwerking met BC Economie & Toerisme een inspiratiebijeenkomst 
georganiseerd over de mogelijkheden op gebied van verduurzaming van bedrijven. 
 
 
 

http://www.parkstadverduurzaamt.nl/
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Parkstadverduurzaamt.nl 
De WoonWijzerWinkel Limburg ontwikkelt in opdracht van de bestuurscommissie 
duurzaamheid een website waarbij burgers op een centrale pagina terecht kunnen voor 
informatie over verduurzaming, toegang tot advies en een overzicht treffen van landelijk, 
provinciale en lokale maatregelen. Daarbij draagt het bij aan de opgave van gemeenten 
om burgers te helpen bij het verduurzamen van panden en woningen om effectief 
invulling te kunnen geven aan de doelstellingen van PALET ten aanzien van opwek en 
energiebesparing. De zachte lancering van de website is voorzien eind september 2023. 
 
Evaluatie PALET 3.0 
In samenwerking met het Bureau Over Morgen is de uitvoering van PALET 3.0 
geëvalueerd. Het betreft een kwalitatieve en kwantitatieve monitoring die wordt 
beschreven in PALET 4.0.  
De besluitvorming van PALET 4.0 in Bestuurscommissie is voorzien in het vierde kwartaal 
van 2023, waarna het aan de afzonderlijke raden aangeboden wordt. 
 
Warmtetransitie  
Transitievisie Warmte 2.0 voor de individuele Parkstadgemeenten is in concept gereed. In 
het derde kwartaal wordt het besluitvormingstraject voor de Warmtetransitie Visie 2.0 
van Heerlen opgestart. Het regionaal isolatie- en verduurzamingsprogramma is 
vastgesteld door Bestuurscommissie Duurzaamheid en wordt in najaar 2023 ter 
besluitvorming aangeboden aan individuele gemeenteraden. De opstart van de lokale 
aanpak isolatie wordt in samenwerking met de WoonWijzerWinkel Limburg in het najaar 
2023 opgepakt.   
 
Circulariteit 
Voor het zomerreces is de ‘Position Paper Parkstad Circulair’ door alle bestuurscommissies 
Parkstad Limburg vastgesteld. Hierbij wordt inzet op thema’s ‘circulaire bouw’, ‘circulair 
landelijk gebied’ en ‘circulaire koppelkansen’. Het kennisprogramma Parkstad Circulair is 
in ontwikkeling en de voorbereidingen zijn gestart om te komen tot regionaal 
uitvoeringsprogramma. Daarnaast loopt de uitvoering van de ‘Urban Mining Scan’ om de 
marktsituatie en eventuele belemmeringen in kaart te brengen. 
 
Stadsregio Parkstad Limburg- De Bestuurscommissie Wonen en Herstructurering 
Vanuit de Bestuurscommissie Wonen en Herstructurering is in 2023 met name gewerkt 
aan de Woondeal/Versnellingstafel en het aanvragen van de subsidie 
Volkshuisvestingsfonds en StartBouwimpuls. 
 
Woondeal/Versnellingstafel 
Gemeenten en corporaties hebben een vijftiental projecten aangeleverd voor de 
proefversnellingstafel. Uit de ingezonden projecten heeft het kernteam Woondeal Limburg 
6 patronen gedestilleerd die tijdens deze tafel bondig besproken zullen worden, met als 
doel om best passende interventie te bepalen bij dit type patroon. 
 
Regionale aanvraag Volkshuisvestingsfonds  
De aanvraagdocumentatie is door BZK medio juli 2023 gepubliceerd en tot medio 
september nog een aantal maal gewijzigd/geactualiseerd. Op 20 september is een laatste 
mail ontvangen met een wijziging in de instructie t.a.v. het de wijze van inrekenen van 
sloop in het Rekenmodel. 
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In de aanvraag worden in tegenstelling tot de VHF aanvraag van 2021 géén 
uitvoeringskosten voor Parkstad aangevraagd (met eigen cofinanciering). Dit zou de 
projectaanvragen namelijk verzwaren en de kansen op een subsidie verkleinen omdat de 
projecten mede op grond van de aangevraagde bedragen vergeleken worden met andere 
aanvragen uit de rest van heel Nederland. De kosten die Parkstad heeft gemaakt voor de 
voorbereidingswerkzaamheden voor de aanvraag waren reeds voorzien in het Jaarplan 
2023.  
 
StartBouwImpuls 
De aanvraagdocumentatie is door BZK medio juli 2023 gepubliceerd en tot medio 
september is deze regeling nog een aantal maal gewijzigd/geactualiseerd. Op 28 
september is een finale mail ontvangen met een laatste geactualiseerde versie.  
Afgelopen week heeft er nog afstemming plaatsgevonden met BZK over de 
aanvraagdocumentatie om de kansrijkheid te vergroten en m.b.t. de regels rondom 
indiening. Dit heeft ertoe geleid dat de afgelopen week nog verschillende projecten zijn 
bijgesteld n.a.v. de laatste inzichten.  
Een eventuele toekenning van subsidie brengt verplichtingen met zich mee. Ook de 
komende 5 jaar. Zo brengt het feit dat het een specifieke uitkering betreft met zich mee, 
dat er periodiek via de Sisa-methodiek veel verantwoording aan het Rijk moet worden 
afgelegd. Bij een eventuele honorering van subsidie aan één of meerdere projecten, zal 
Parkstad in dat geval zorgdragen voor de beschikkingen aan de ontwikkelende partijen en 
de verantwoording aan het Rijk tot en met eindafrekening op zich moeten nemen. Daarbij 
zal de Stadsregio de plicht tot verantwoorden en de resultaatverplichtingen doorleggen 
naar de partijen die de subsidie ontvangen en zich vrijwaren van risico’s van 
terugbetalen. 
 
Stadsregio Parkstad Limburg- De Bestuurscommissie Sociaal Economische                     
Structuurversterking (SES) 
Voor het zomerreces heeft de Bestuurscommissie SES input gegeven voor het convenant 
Regiodeal. Op 11 september is door de Stadsregio Parkstad een raadsinformatieavond 
georganiseerd over het programma SES en de regiodeal. Op 15 september heeft een 
workshop plaatsgevonden over het concept van de Regionale Werkhubs. Dit concept is 
het zogeheten Flagship binnen de programmalijn SES in de regiodeal. De komende 
maanden wordt gewerkt aan de verdere uitwerking van dit concept naar een aanvraag 
voor middelen uit de regiodeal. 
Daarnaast is de regionale werkagenda Onderwijs & Kindontwikkeling (O&K) Parkstad 
verder uitgewerkt met partners en de Universiteit Maastricht. Deze uitwerking resulteert 
in de Educatieve Agenda Parkstad (EAP) 0-12 jaar (voorschoolse voorzieningen en 
basisonderwijs) en in de Monitor O&K. Het voortgezet onderwijs volgt op het later 
moment. 
 
Stadsregio Parkstad Limburg- De Bestuurscommissie Ruimte & Mobiliteit 
Smart Mobility 
Zuid-Limburg Bereikbaar heeft een voortgangsrapportage van het jaarplan 2023 opgesteld, waarin er 
over de periode januari tot en met medio mei 2023 een overzicht is van de activiteiten en projecten die 
zijn uitgevoerd. Vanuit is het voorstel gedaan om deze voortgang op de projecten van het collectieve 
deel van het uitvoeringsprogramma van 2023 door te nemen en tevens vooruit te blikken op 
mogelijkheden voor jaarplan van 2024. Doel is om in samenspraak met de gemeenten steviger gaan 
inzetten op het opdrachtgeverschap richting Zuid-Limburg Bereikbaar. 
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Laadpalenconcessie Vattenfall 
De huidige laadpalenconcessie loopt tot juli 2024, waarin er qua uitvoering hard gewerkt wordt om de 
achterstand in Parkstad/Zuid-Limburg in te lopen. Er wordt vanaf heden gewerkt aan proces voor een 
eventueel volgende concessie. 
  
IC Aken: Terugkoppeling BO Leefomgeving / vooruitblik BO MIRT 
Vanuit Provincie Limburg is in samenwerking met ministerie van IenW een voorstel gedaan om de 
intercityverbinding tussen Eindhoven en Aken te realiseren. Het gaat hierbij om een zogeheten 
decentralisatie van de treinverbinding nader uit te werken zodat de trein naar Aken eind volgend jaar al 
in de randen van de dag en/of de weekenden te laten rijden. Zodra de infrastructurele verbeteringen op 
en rond station Eindhoven zijn opgeleverd kan een volwaardige IC naar Aken gaan rijden op ieder uur 
van de dag. Limburg krijgt hiermee, naast de Drielandentrein, een tweede verbinding per uur waardoor 
een betere aansluiting op de internationale hogesnelheidslijn van Aken ontstaat. Tevens wordt bezien 
of de verbinding kan worden opgenomen in de concessie voor het hoofdrailnet van NS. Een concreet 
voorstel voor de IC Aken wordt verwacht in het BO MIRT van 9 november. Daarvoor staan nog 2 
regionale bestuurlijke vooroverleggen gepland. 
  
Voortgang fietsroutes richting Westelijke Mijnstreek en Herzogenrath 
Het haalbaarheidsonderzoek voor de fietsverbindingen tussen de Parkstad-route in Beekdaelen en 
Westelijke Mijnstreek gaat richting afronding en zal worden gedeeld met betrokken stakeholders, zoals 
gemeente Brunssum en gemeente Selfkant. 
 
Veiligheidsregio Zuid-Limburg (VRZL) 
Nieuwe voorzitter Veiligheidsregio Zuid-Limburg 
Door het vertrek van Annemarie Penn-te Strake als burgemeester van Maastricht en 
tevens voorzitter van de Veiligheidsregio Zuid-Limburg (VRZL) kwam de functie van 
voorzitter vacant. Het Dagelijks Bestuur heeft op 22 juni aan het Algemeen Bestuur 
voorgesteld om de nieuwe burgemeester van Maastricht, Wim Hillenaar, aan te wijzen als 
voorzitter van de VRZL. Het verzoek tot voordracht is bij de minister van Justitie en 
Veiligheid neergelegd conform artikel 11 van de Wet veiligheidsregio’s. Hierbij blijft 
burgemeester Verheijen functioneren als plaatsvervangend voorzitter Veiligheidsregio 
Zuid-Limburg. 
 
Meerjarenbeleidsplan 2024 t/m 2027 Veiligheidsregio Zuid-Limburg 
De bestuurlijke dialoog ‘verantwoorde brandweerzorg 2024 - 2030’ waarover u eerder en 
periodiek op de hoogte bent gehouden, is in april 2023 afgerond. Zo is gezamenlijk onder 
andere toegewerkt naar een geactualiseerd brandweer-risicoprofiel en dekkingsplan, een 
visie op inrichting van risicobeheersing en een duiding van (de consequenties van) 
taakdifferentiatie en tweede loopbaanbeleid. Er blijft aandacht voor het werven en 
behouden van medewerkers en de verbondenheid van vrijwilligers. De opbrengst van de 
dialoog heeft zijn beslag gekregen in het meerjarenbeleidsplan 2024 t/m 2027 VRZL. Het 
meerjarenbeleidsplan met de wettelijk voorgeschreven bijlagen, zal ter definitieve 
besluitvorming in het Algemeen Bestuur VRZL van 13 oktober 2023 voorliggen. Vanuit de 
drijfveer ‘Samen Veilig’ is de ambitie om te zorgen voor minder incidenten, minder 
slachtoffers en minder materiële schade. Daarbij wordt gestuurd op de juiste balans 
tussen regionale verantwoordelijkheid en lokale autonomie, waarbij VRZL en de 
gemeentelijke organisatie natuurlijke partners zijn. Zie ook: 
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- Webinar van 8 mei 2023, terug te kijken via: 
https://www.youtube.com/watch?v=AbLrm0lhzZA  

- Publieksvriendelijke digitale magazine: https://cmag.nl/vrzl-
meerjarenbeleidsplan/cover  

 
Werkvoorzieningsschap Oostelijk Zuid-Limburg (WOZL) & 
Werkgevers Servicepunt Parkstad (WSP) 
Er is geen aanvullende informatie te vermelden over WOZL/WSP Parkstad. De 
raadsinformatiebrieven die WOZL/WSP Parkstad periodiek in routing brengen geven een 
goed laatste beeld. 
 
Kernthema 
Middelen en heffingen  
 
Bijlagen 
Overzicht vergaderdata gemeenschappelijke regelingen 
 
Hoogachtend, 
burgemeester en wethouders van Heerlen, 
 
de secretaris, De burgemeester, 
drs. V.N. Gosselink-Van Dijk drs. R. Wever 
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